

Mr. Leo Luk



**Managing Partner
RockGate Associates & Ventures Limited**

Leo Luk is an investment professional and entrepreneurship mentor with over a decade of experience in venture capital, private equity, and tech entrepreneurship across geographies. Currently founding partner at RockGate Ventures, a venture building and investment consultancy, Leo specializes in supporting early-stage, mission-driven startups through strategic guidance and mentorship.

Leo previously served as Investment Principal at Drive Catalyst, the corporate ventures arm of Far Eastern Group (USD 100bn conglomerate), and HKSTP Ventures, the investment arm of Hong Kong Science and Technology Parks Corporation. In these roles, he built and scaled both platforms substantially, leading end-to-end investment processes from theses formulation, deal sourcing to post-investment management and exits.

Leo is also serving as investor-in-residence at leading global universities, Leo works with world class researchers to translate world-class research into commercial ventures. Leo's earlier entrepreneurial experience includes founding companies in blockchain, e-commerce, media and transportation sectors, providing him with practical insights into the startup journey from both sides of the table.

Leo holds an MBA from University of Oxford and a Bachelor in Applied Finance from Macquarie University. He is a certified CAIA and PMP charter holder with professional credentials in ESG and sustainability investment, bringing comprehensive expertise to guide HKMU students in their entrepreneurial endeavors.

陸浩謙先生



創始合伙人

RockGate Associates & Ventures Limited

陸浩謙先生是一位擁有十餘年環球風險投資、私募股權及科技創業經驗的投資專業人士和創業導師。陸先生為 RockGate Ventures 的創始合伙人，專注為早期具使命感的初創企業提供策略指導及孵化支持。

陸先生曾任千億美元級遠東集團旗下企業創投部門 Drive Catalyst 投資總監，以及香港科技園公司創投基金 HKSTP Ventures 投資副總。他成功創建並大幅拓展了這兩個創投平台，領導團隊完成從項目發掘、交易執行到投後管理及退出的全流程運作。

作為多所全球頂尖大學的駐校投資人專家，陸先生牽頭創業平台計劃，助力將世界級研究成果轉化為商業企業。其早期創業經歷涵蓋區塊鏈、電子商務、媒體及運輸領域，為他提供了從投資人和創業者雙重角度理解初創歷程的實戰洞察。

陸先生持有牛津大學工商管理碩士學位及麥考瑞大學應用金融學士學位，同時是特許另類投資分析師(CAIA)及項目管理專業人士(PMP)持證人，並擁有環境、社會及治理(ESG)與可持續投資專業資質，為都大學生創業之路提供全面專業指導。